
استارت زودهنگام پرسپوليس به مانع خورد
ابهام در قرارداد منشا!

سوت پايان بازي هاي ليگ شانزدهم كه به صدا درآمد، جنب و جوش 
باشگاه ها براي جذب بازيكنان جديد براي فصل پيش رو رسميت 
پيدا كرد و در اين ميان،  پرسپوليس،  قهرمان اين فصل، زودتر از هر 

تيمي دست به خريد شد. 
پرسپوليسي ها پيشتر اعلام كرده بودند كه خيلي زود براي جذب بازيکنان 
مدنظر برانکو اقدام خواهند ك��رد. دو روز بعد از پاي��ان رقابت هاي ليگ 
شانزدهم از خريدهاي خود پرده برداري كرده و رسماً فعاليت خود را در 

فصل نقل و انتقالات آغاز كردند. 
تلاش سرخپوشان البته چند هفته قبل از پايان ليگ شانزدهم بود كه آغاز 
شده بود، چراكه برانکو خيلي پيشتر ليست نفرات مدنظر خود را به باشگاه 
تحويل داده بود. ليس��تي كه در رأس آن نام منشا، مهاجم 15 گله پيکان 
به چشم مي خورد. اين بازيکن هفته هاي پاياني ليگ در خصوص اينکه آيا 
فصل آينده مقصدش پرسپوليس است يا نه، با لحني ملايم گفته بود كه 
پرسپوليسي ش��دنش را اگر چه تأييد نمي كند، اما تکذيب هم نمي كند. 
همين لحن ملايم كافي بود تا ثابت شود كه چش��م مرد كروات نيمکت 
پرسپوليس،  مهاجم گلزن پيکان را گرفته و سرخپوش��ان با اين بازيکن 
وارد مذاكره شده اند. مذاكره اي كه دو روز بعد از پايان ليگ، به عقد قرارداد 
داخلي دو ساله با اين بازيکن منجر شد. قراردادي كه با شروع رسمي فصل 
نقل و انتقالات رسمي مي شود. البته به شرط آنکه شرط منع استفاده از 

بازيکن خارجي گريبان پرسپوليس را نگيرد. 
  اولين سد قانوني برابر پرسپوليس

استارت تيم ها براي جذب بازيکن جديد در حالي آغاز شده كه گفته مي شود 
محدوديت هايي در اين راستا وجود دارد و تيم هاي ليگ برتري در نقل و 
انتقالات نيم فصل تنها به شرطي مي توانند بازيکن بگيرند كه 1۰ درصد از 
بدهي هاي باشگاه را پرداخت كرده و مبلغ قراردادهاي فصل جاري را نيز 
تا درصد مشخص شده در قراردادها بپردازند. چند هفته قبل نيز مهدي 
تاج ، رئيس فدراسيون فوتبال با توجه به محروميتي كه به دليل مطالبات 
بازيکنان خارجي استقلال و تراكتور را گرفتار كرده بود، از ممنوعيت جذب 
بازيکن خارجي توسط تيم هاي بدهکار خبر داده بود. ممنوعيتي كه البته در 
قالب قانون به رشته تحرير در نيامد و بيشتر به يك توصيه شباهت داشت و 
پرواضح بود كه نمي تواند تيمي را به انجام آن وادارد. مگر آنکه مثل سال هاي 
قبل كه استفاده از دروازه بان خارجي ممنوع شده بود، بندي از قانون باشد. 
جذب منشا توسط پرسپوليس و عقد قرارداد دو ساله با او نيز گواه بر همين 
مسئله بود. با اين وجود، چند ساعت بعد از انتشار خبر عقد قرارداد داخلي 
سرخپوشان با مهاجم سابق پيکان، روزبه وثوق احمدي، سرپرست كميته 
تعيين وضعيت بازيکنان فدراس��يون فوتبال مي گويد كه اين ممنوعيت 
مصوبه اي قانوني است: »با مصوبه  هيئت رئيسه فدراسيون فوتبال مقرر شد 
باشگاه هايي كه پرونده منجر به حکم در مجامع بين المللي دارند، از جذب 
بازيکن و مربي خارجي جديد منع شوند. اين مصوبه 24 اسفندماه 95 است 
و باش��گاه ها تا زماني كه پرونده هاي خود را خاتمه ندهند، از ثبت قرارداد 

بازيکن و كادر فني خارجي آنها ممانعت به عمل مي آيد.« 
  خليل زاده سرخپوش شد

البته منشا، مهاجم سيه چرده نيجريه اي كه به نظر مي رسد طبق قانون، 
قراردادش با پرسپوليس با مش��کلاتي مواجه شده، تنها بازيکن مدنظر 
سرخپوش��ان براي فصل آينده نيست. ش��جاع خليل زاده، مدافع فصل 
گذشته سپاهان نيز يکي ديگر از بازيکن مدنظر برانکو است كه روز گذشته 
با پرسپوليس قرارداد داخلي دو ساله امضا كرد. قرارداد اين بازيکن پيش 
از اين در حضور معاون باشگاه امضا شده بود، اما ديروز در حضور طاهري 
نهايي شد. البته سرخپوش��ان كه قصد دارند همچون فصل گذشته در 
فصل نقل و انتقالات قدرتمند ظاهر شوند،  علاوه بر مذاكره با نفرات جديد، 
 در پي تمديد قرارداد با نفرات فعلي تيم نيز هس��تند. در همين راس��تا، 
مسئولان باشگاه سراغ بازيکناني رفتند كه وضعيت تمديد قرارداد آنها 
مشخص نيست. كمال كاميابي نيا و سروش رفيعي دو بازيکني هستند كه 
قراردادشان در انتهاي فصل به پايان رسيده و بر همين اساس مسئولان 
باشگاه از هافبك دفاعي تيم شان درخواست كردند كه براي گفت وگو در 

خصوص شرايط ادامه همکاري در باشگاه حضور يابد. 
پرس��پوليس البته با يك معضل ديگر هم مواجه اس��ت. حساب باشگاه 
پرسپوليس به دليل شکايتي شخصي كه به مديريت قبلي برمي گردد، 
مصدود شده و مسئولان پرسپوليس طي روزها گذشته موفق به برطرف 
كردن اين مشکل نشده و به همين دليل نتوانسته اند مطالبات بازيکنان 
را طبق وعده هاي داده شده بپردازند. حال آنکه باشگاه تا قبل از تسويه با 

بازيکنان فعلي نمي تواند قراردادهاي جديد خود را به ثبت برساند.

بدون برنامه نبايد انتظار موفقيت داشت
تقويم مس��ابقات مشخص اس��ت و به طور 
معمول فدراسيون ها و مربيان بر اساس آن 
حساب و كتاب هايي را انجام داده و تمرينات 
را از نقطه شروع تا اوج برنامه ريزي مي كنند. 
يعني ورزشکار از يك نقطه اي تمرينات خود 
را ش��روع مي كند تا آن نقطه اوج تاكتيکي 
كه قرار است بر اس��اس آن راهي مسابقات 
ش��ود. اين برنامه تمريني زمان بر است اما 
تيم ملي ما چنين برنام��ه اي ندارد. اردويي 
تشکيل مي شود براي فلان مسابقات و بعد از آن 1۰ – 15 روز، )كمي بيشتر 
يا كمتر( باز تيم تعطيل مي شود تا مس��ابقاتي ديگر در حالي كه چنانچه 
تمرينات قطع شود،  فوايد به دست آمده ورزش��ي از دست مي رود، اما اين 
مسئله در تيم ملي جودو در نظر گرفته نمي شود. ما فقط تيمي را در اندك 
زمان باقيمانده تا مسابقات دور هم جمع كرده و راهي مي كنيم. يعني تيري 
در تاريکي مي اندازيم كه اگر به هدف نشست، فدراسيوني سازنده هستيم و 
اگر ننشست، انتقادها متوجه تيم ملي و بازيکنان مي شود. برنامه پايگاه هاي 
قهرماني ما چيست كه خروجي داشته باشند؟ اين فقط يك سراب فريبنده 
است. يك نابينا هم اگر سال ها طور و عرض اتوباني را عصا بزند يك روز ممکن 
است سکه اي به ته عصايش بچسبد. تيم ملي جودو بايد با اعتماد به نفس و 
اعتماد به داشته هايش جلو برود تا موفق به كسب مدال شود، اما اين مسئله را 
جدي نمي گيريم،  برنامه ريزي نداريم، تمرين نداريم افزايش بار پيش رونده 
تمرينات مي تواند ضامن موفقيت باشد. بايد يك مربي رزومه دار بياوريم. 
نمي توانيم، حداقل  با سيلي صورت خودمان را سرخ نگه داريم. يك ماه قبل 
از مسابقات مثل خيلي از تيم هاي صاحب سبك به كودوكان ژاپن برويم 
براي تمرين. به جاي گرند پري هاي بي اهميت هزينه آن را صرف يك مربي 
خوب كنيم. تا تلاش و خرج نکنيم،  موفق نمي شويم. بعد اين مي شود كه به 
مسابقات مختلف مي رويم و مي بازيم. اين خيلي بد است. وقتي مدام مي بازيم 
اين باختن ها برايمان عادي مي شود و جو را عليه جودو مي كند. در حالي كه 
براي كسب موفقيت بايد زمينه لازم را فراهم كرد،  بايد برنامه داشت و تلاش 

كرد. در غير اين صورت نمي توان و نبايد انتظار موفقيت داشت.

پيشنهاد حذف و اضافه بازيكن به من دادند
ن��وع جداي��ي درك بائرم��ن و فس��خ 
ق��رارداد او با تيم ملي بس��کتبال ايران 
از جمله سؤال هاي بدون پاسخ در ذهن 
علاقه مندان اين رشته است، سؤالي كه 
ش��ايد حرف هاي اخير سرمربي آلماني 
س��ابق تيم ملي جوابي براي آن باش��د. 
بائرمن مي گويد: »م��ن از كار در ايران راضي ب��ودم و هنوز هم 
عاشق مردم ايران هس��تم. بايد اعتراف كنم كه جدايي از ايران 
سخت بود، ولي به خاطر دختر سه ساله ام مجبور به اين كار شدم. 
البته من طبق قراردادم رفتار كردم و ارتباط خوبي با فدراسيون 
داشتم، حرف هايي كه در خصوص دخالت رئيس فدراسيون در 
امور فني و بازيکنان زده مي شود درست نيست، مشحون فقط 

پيشنهاد مي داد.«

 ورود نهادهاي نظارتي و بازرسي 
به قراردادهاي فوتبال 

زودتر از آنچه تصور مي شد باش��گاه هاي ليگ برتري براي فصل آينده 
دس��ت به كار ش��ده اند و چند روز پس از پايان ليگ با بازيکنان مورد 
نظرشان وارد مذاكره شده اند. خبر مي رسد پرسپوليسي ها در اين بين 
پيشتاز هستند و ديروز كه با دو بازيکن جديد قرارداد بسته اند تا فصل 
نقل و انتقالات زودتر از موعدي كه سازمان ليگ اعلام كرده، آغاز شود و 
تيم ها براي فصل آينده به دنبال بازيکنان مورد نظرشان بروند. با شروع 
فصل جابه جايي بازيکنان و تجربه فصل هاي گذشته، به نظر مي رسد 
هم باشگاه ها و هم فدراس��يون بايد تدابير ويژه اي را براي جلوگيري از 
انباشت بدهي و همچنين اضافه شدن به پرونده هاي تيم هاي ايراني در 
فيفا، در نظر بگيرند. بديهي است كه در سال هاي اخير به رغم افزايش 
بي ضابطه رقم قراردادهاي فوتباليس��ت ها، حساسيت و نظارتي روي 
قراردادها وجود نداشته و همين مسئله سبب شده تا فوتبال كشورمان 
با توجه به گردش نزديك به هزار ميلياردي در طول فصل، محلي براي 

سوءاستفاده از بيت المال و فساد گسترده اقتصادي شود. 
در اين شرايط، جلوگيري از ادامه اين وضعيت اراده مسئولان فوتبال 
كشور از باشگاه ها گرفته تا فدراسيون را مي طلبد، موضوعي كه متأسفانه 
در فصل هاي اخير از سوي كمتر باشگاهي مشاهده شده و سبب شده 
تا فوتبال به محلي امن براي حيف و ميل بودجه هاي چندده ميلياردي 
باشگاه ها از سوي بخشي از جامعه فوتبال تبديل شود، طوري كه حتي 
مجلس هم دو س��ال پيش با تحقي��ق و تفحص در فوتبال و تش��کيل 
پرونده فساد در فوتبال نسبت به سوءاستفاده هايي كه در فوتبال ايران 
از بيت المال مي شود، واكنش نشان داد، البته اين پرونده همان طور كه 
پيش بيني مي شد به سرانجام نرسيد و فشار مافياي فوتبال و همچنين 

عدم اراده برخورد با متخلفان، پرونده فساد در فوتبال را بايگاني كرد. 
حال با توجه به آغاز فصل نقل و انتقالات و آغاز برنامه تيم ها براي جذب 
بازيکنان، بار ديگر به طور حتم فوتبال كشور شاهد پيشنهادهاي نجومي 
باشگاه هاي متمول به بازيکنان مورد نظرشان خواهد بود و رسانه هاي پر 
خواهد شد، از مبالغ ميلياردي كه مديران باشگاه ها مطرح خواهند كرد 
تا در رقابت با تيم هاي ديگر بتوانند موفق تر باشد و بازيکن بزرگ تري 
را به تيم شان بياورند. مانند فصل نقل و انتقالات فصل پيش كه باشگاه 
استقلال كه آن روزها بهرام افشارزاده را به عنوان مديرعامل بالا سرش 
مي ديد با مبالغ هنگفت و خارج از عرفي با بازيکنان مورد نظر عليرضا 
منصوريان قرارداد بست، به عنوان نمونه با بازيکني كه فصل قبل از آن 
قرارداد 15۰ ميليوني داشت، قرارداد 9۰۰ ميليوني بسته شد و بازيکني 
كه در طول فصل نيمکت نشين بود قرارداد يك ميليارد و 15۰ ميليوني 
بسته شد. گشاده دستي هاي افش��ارزاده سبب شد تا محمود گودرزي 
وزير وقت ورزش به شدت به اين مسئله واكنش نشان دهد و مديرعامل 

استقلال را به حيف و ميل بيت المال متهم كند. 
اين قراردادهاي بي ضابطه مختص استقلال نبود و در ساير تيم هاي ليگ 
برتري و باشگاه هايي كه دسترسي بيشتري به بودجه هاي دولتي دارند، 
هم موارد متعددي از قراردادهاي چند ميلياردي و خارج از چارچوب 
ديده مي شود كه در غياب نهادهاي نظارتي و بازرسي امضا شده و سبب 
شده تا تعهدي بر گردن دولت و بيت المال از باب پرداخت اين قراردادها 
بيفتد. برخي قرارداد هم در شرايطي بسته مي شود كه به صورت كامل 
پرداخت نمي ش��ود تا بدهي روي بدهي براي باش��گاه گذاشته شود، 
معضلي كه درباره بازيکنان خارجي به شکايت آنها به فيفا و محروميت 

باشگاه هاي ايراني از جذب بازيکن ختم مي شود. 
در اين شرايط ضروري به نظر مي رس��د كه با توجه به آغاز فصل نقل و 
انتقالات، نهادهاي بازرسي و قضايي نظارتي بيشتري روي قراردادهايي 
كه بسته مي شود، داشته باشند و اجازه ندهند قراردادهاي خارج از عرف 
و بدون پشتوانه با بازيکنان بسته شود، قراردادهايي كه علاوه بر حيف و 
ميل بيت المال، در صورت عدم پرداخت كامل مي تواند هم باشگاه و هم 
فوتبال ايران را با چالش هاي بين المللي و محروميت روبه رو كند. علاوه 
بر اين، وزارت ورزش و همچني��ن مالکان تيم هاي ليگ برتري هم بايد 
نسبت به هزينه كرد در فصل نقل و انتقالات بر اساس بودجه اي كه دارند، 
حساس باشند و اجازه داده نشود تا قراردادي بي ضابطه كه پرداخت آن 
خارج از توان باشگاه است، با بازيکني بسته شود، قراردادي كه در ادامه 
مي تواند دردس��رآفرين شود، مانند امروز كه پرس��پوليس، استقلال و 
تراكتور به خاطر شکايت بازيکنان خارجي با پرونده هاي زيادي در فيفا 
روبه رو هستند و در صورت عدم پرداخت مطالبات تاوان سنگيني خواهند 
داد. اين تاوان نتيجه عدم نظارت و عدم حساسيت مديران باشگاه ها و 
فدراسيون روي رقم قراردادهايي است كه از بيت المال هزينه مي شود 
و بدون توجه به ارزش واقعي يك بازيکن، صفرهاي قراردادها بيشتر و 
بيشتر مي شود، چالشي كه س��ود آن در جيب دلالان و برخي مربيان، 

بازيکنان و مديران ريخته مي شود و دود آن به چشم فوتبال مي رود!

بازي هاي تيم هاي فانوس به دست ليگ برتر 
در هفته هاي پاياني حساسيت زيادي دارد تا 
جايي كه از دس�ت دادن يا گرفتن يک امتياز 
سرنوش�ت يک تيم را تغيير مي دهد. اين بار 
نيز سياه جامگان مش�هد چنين شرايطي را 
داشت. نماينده مشهد براي بقا در ليگ برتر 
محكوم به شكست پرسپوليس بود، رؤيايي 
كه با گل س�يف اللهي به حقيقت پيوس�ت تا 
اين ب�ار هم اكب�ر ميثاقيان موفق ش�ود يک 
تيم ديگ�ر را از س�قوط نجات ده�د. مردي 
كه تا مرز س�كته رفت، اما به هدفش رسيد. 
پيروزي رؤيايي بر پرسپوليس پاياني 
خوش ب�راي س�ياه جامگان رقم زد. 

تصور اين نتيجه را داشتيد؟
بازي سختي بود و برايمان حکم فينال را داشت. 
هيچ چيز دست خودمان نبود و مدام پيگير نتيجه 

ديدار صبا – اس��تقلال خوزس��تان بوديم. صبا، 
سياه جامگان و سايپا س��ه تيمي بودند كه خطر 
سقوط را به شدت حس مي كردند و حتي نتيجه 
بازي سايپا – ماشين سازي نيز تأثيرگذار بود. خدا 
كمك مان كرد و موفق شديم در آخرين بازي مان 
در ليگ برتر مقابل پرسپوليس به پيروزي برسيم. 
واقعاً بازي دشواري را پشت سر گذاشتيم. ديدار 
با پرسپوليس سخت ترين بازي عمرم بود و همه 
ما از هر نظر تحت فشار بوديم. كمك خدا بود كه 
توانستيم سياه جامگان را در ليگ برتر حفظ كنيم 

و مانع از سقوطش به دسته يك شويم. 
س�ياه جامگان در ليگ برت�ر ماندني 
ش�د. اصلي ترين مش�كل پيش روي 

سياه جامگان چيست؟
انتظار مي رود كه مديران تيم براي آينده تصميمات 
سرنوشت ساز بگيرند و س��ياه جامگان را متحول 

كنند. تنها در اين صورت اس��ت ك��ه اين تيم در 
فصل بعد با چنين شرايط بحراني مواجه نخواهد 
شد. براي اينکه سياه جامگان آينده خوبي داشته 
باشد بايد بيش از اينها به اين تيم توجه كنيم و اين 
مسئله مورد بررس��ي قرار بگيرد. سال هاست كه 
فوتبال حرفه اي شده و در فوتبال حرفه اي اولين 
فاكتور براي موفقيت پول و بودجه كافي اس��ت. 
درست شدن مش��کلات مالي و از بين بردن اين 
دغدغه اصلي ترين كار براي نتيجه گرفتن محسوب 
مي شود. در ليگ برتر بودجه كافي و براي گرفتن 
بازيکنان مورد نظر اساس��ي اس��ت. هر كسي كه 
مسئوليت را برعهده بگيرد براي بستن يه تيم خوب 

بايد پول كافي در اختيار داشته باشد. 
حمايت مردم مش�هد و هواداران تيم 
چه نقشي در پيروزي سياه جامگان در 

آخرين بازي ليگ برتر داشت؟

اتفاقي كه براي ما در بازي مقابل پرسپوليس رخ 
داد در فوتبال مشهد جاودانه شد. همه هواداران 
فوتبال در مشهد طرفدار سياه جامگان شده بودند 
و قيامتي به پا كردند. ج��و فوق العاده و صميمي 
براي بقاي تيم در ليگ برتر ايجاد ش��د و همين 
ج��و فراموش نش��دني، زمينه را براي شکس��ت 

پرسپوليس و حفظ سياه جامگان فراهم كرد.   
اس�ترس ش�ما به قدري زي�اد بود كه 
همسرتان پس از بقاي سياه جامگان در 
ليگ برتر به شدت نگران سلامتي تان 
بود. چطور اين فش�ارها را پش�ت سر 

گذاشتيد؟
در اين مدت كه مسئوليت سياه جامگان را پذيرفتم 
سختي هاي زيادي را تحمل كردم تا جايي كه به 
شدت تحت فشار و استرس بودم. اصلًا نمي توانم 
شرايط بازي آخر را تشريح كنم و در موردش حرف 
بزنم. همه مي دانستند كه استرس زيادي دارم و تا 
مرز سکته پيش رفتم بعد از بازي همسرم تماس 
گرفته بود تا از سلامتي من مطمئن شود. به قدري 
شرايط براي من و سياه جامگان حساس و سخت 
بود كه اصلًا اتفاقات بعد از بازي را به خاطر ندارم. 
غلبه بر پرسپوليس رؤيايي بود. به نظرم خواست 
امام رضا)ع( بود كه اين تيم را برديم و از زمين با 

سربلندي بيرون آمديم. 
در فوتبال ايران از شما به عنوان مربي 
كه مانع از سقوط تيم هاي پايين جدولي 
مي ش�ود، ياد مي كنند. اين موضوع را 

قبول داريد؟
باور كنيد اينگونه نيست. خدا هميشه در لحظات 
سخت به من كمك كرده و اين خواست خداست 
كه ش��رمنده مردم نمي ش��وم. من هم مثل ساير 
مربيان كار مي كنم و هر مربي هم شيوه كاري خود 
را دارد. در اين سال ها براي آنکه نتيجه دلخواهم را 
بگيرم تلاش زيادي كرده و ذاتاً مربيگري را دوست 
دارم. معمولاً 24 ساعته تيم را زير نظر دارم و از تيمم 
چشم برنمي دارم. در اين دو ماه گذشته همه ديدند 
كه كادرفني به حال و روز تيم اشراف كامل دارد. 
تمام تلاش مان را كرديم و در هر تيمي ممکن است 
كمي و كاستي هايي وجود داشته باشد. بايد مراقب 

آينده سياه جامگان باشيم. 
يک بار ق�ول داده بودي�د در صورت 
س�قوط تي�م راه آه�ن از ب�رج ميلاد 
به پايين مي پريد. اين بار خبري از اين 

قول ها نبود؟ 
نه. اين بار چنين قولي ندادم )با خنده(. البته فرصت 
كم بود و در هش��ت بازي نتوانس��تم براي سقوط 
احتمالي تيم قولي بدهم. فقط از جان مايه گذاشتيم 

تا كار به سقوط از ليگ برتر و برج ميلاد نکشد. 
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سهميه ايران تا 2018 تغيير نمي كند
يک��ي از نگراني هايي كه هم��واره براي 
باش��گاه هاي ايران��ي حاض��ر در ليگ 
قهرمانان آس��يا وج��ود داش��ته و دارد 
بحث تعداد س��هميه هاي ايران در اين 
مسابقات اس��ت، س��هميه اي كه بنا به 
مشکلات سخت افزاري و نرم افزاري كه 
باشگاه هاي ايراني با آن درگير هستند به صورت متفاوت تغيير 
مي كند. سعيد فتاحي، مس��ئول مسابقات سازمان ليگ فوتبال 
اما مي گويد اين سهميه تا س��ال 2۰18 تغيير نمي كند، فتاحي 
ادامه مي دهد: »ملاك ارزيابي كشورها به زودي تغيير مي كند 
و از 3۰ درصد عملکرد ملي و 7۰ درصد باشگاهي به 1۰ درصد 
ملي و 9۰ درصد باشگاهي تبديل مي ش��ود كه اين اتفاق براي 

سال 2۰2۰-2۰19 روي مي دهد.«

داداشي هاي بي باك ملي پوش مي شوند
در حالي كه به نظر مي رس��يد تيم ملي 
تکواندو با كمترين حاشيه خود را آماده 
حضور در رقابت ه��اي جهاني مي كند، 
ام��ا خبر خط خ��وردن بهنام اس��بقي، 
دارن��ده مدال طلاي مس��ابقات جهاني 
مکزيك دوباره ح��رف و حديث ها را به 
اردو بازگرداند. اس��بقي در اين خصوص مي گويد: »م�تأسفانه 
رابطه در اردوي تيم ملي تکواندو حرف اول را مي زند، از روزي كه 
مهدي بي باك، سرمربي تيم ملي شد با من به مشکل خورد و در 
نهايت هم نامم را خط زد. در اردوها هر كس وارد اتاق سرمربي 
ش��ود و با او صحبت كند قطعاً تأثير زي��ادي روي او مي گذارد و 
فيکس مي شود، راحت تر بگويم هر كس داداشي سرمربي باشد، 

ملي پوش مي شود.«

رضا مدني

كارشناس جودو

رويارويي ونگر و مورينيو براي رسيدن به اروپا
امشب ديدار حساس آرسنال و منچس��تريونايتد از هفته سي ام ليگ 
جزيره براي رسيدن به ليگ قهرمانان اروپا برگزار خواهد شد، ديداري 
كه علاوه بر دشمني ش��ان، تقابل مورينيو و ونگر نيز قابل توجه است. 
ديدار رفت آنها در اين فصل به تساوي يك بر يك رسيد تا كار به امارات 
رس��د. اين ديدار، پنجاهمين جدال آرسنال و منچستريونايتد خواهد 
بود كه سهم قرمزهاي پايتخت 12 پيروزي و يونايتد ي ها 22 برد است. 
يونايتدي ها به علت شکس��ت سنگين س��ال پيش، خاطره خوشي از 
ورزش��گاه خانگي توپچي ها يعني امارات نخواهند داشت زيرا آرسنال 
با ارائه يك بازي زيبا و با استفاده از سردرگمي لوييز فان خال به برتري 
بر صفر رسيد تا ارتش سرخ تحقير ش��ود. بدون شك، ديدار امروز  سه 
انتقامي از شاگردان ونگر خواهد بود. شياطين  منچستري در 11مسابقه 
اخير خود تنها يك بار باخته  و با ش��ش پيروزي و چهار تساوي اميدها 
را زنده نگه داش��ته اند. اوضاع در هر دو تيم خوب نب��وده و با توجه به 

هزينه هاي ابتداي فصل، نتايج به هيچ وجه قابل قبول نيست.

دنيا حيدري

سعيد احمديان

اكبر ميثاقيان از پيروزي رؤيايي سياه جامگان برابر پرسپوليس مي گويد

تا مرز سكته پيش رفتم

با وجود انتخاب محمد درخشان به عنوان رئيس فدراسيون جودو و 
در حالي كه به نظر مي رسيد با آمدن اين مدير كاربلد و سابق جودو 
حاشيه هاي اين رشته المپيکي و مدال آور ايران به حداقل برسد، اما 
گويا نمي توان براي معضلات اين رشته پاياني را متصور بود. در حالي 
كه تنها 25 روز به آغاز رقابت هاي جودوي قهرماني آسيا زمان باقي 
است، نه كادر فني تيم ملي مشخص است و نه نفرات دعوت شده، اين 

در حالي است كه گفته مي شود سعيد ملايي و عليرضا خجسته قرار 
است در غياب جواد محجوب ديگر ملي پوش از هفته آينده زير نظر 
محمد منصوري كار خود را شروع كنند. يعني شروع تمرينات تنها با 
دو نفر آن هم بدون مشخص بودن كادر فني و نفرات نهايي حاضر در 
مسابقات قهرماني آسيا، مسئله اي كه اگر حل نشود به طور حتم نبايد 

انتظار درخشش از جودوكاران را داشت. 

سردرگمي در جودو تمامي ندارد

انصاري در افتتاح مجموعه ورزشي جنوب شهر
محمد انصاري از آن دست بازيکنان كم حاشيه و مذهبي فوتبال كشورمان 
است كه در باشگاه هاي بزرگ كمتر ديده مي شوند، مدافعي كه با وجود 
رسيدن به تيم ملي و پرسپوليس همچنان همان بازيکن قبل از مشهور 
شدن است. در همين راس��تا بود كه انصاري ديروز به جنوب شهر تهران 
رفت و در مراسم افتتاحيه يك مجموعه ورزشي متعلق به بسيج شركت 
كرد و دقايقي براي حاضران به صحبت پرداخت. در اين مراسم كه با حضور 
ورزشکاران برگزار شد از محمد انصاري به عنوان يك بازيکن با اخلاق هم 
تقدير به عمل آمد. همچنين در اين مراسم ياد و خاطره شهداي مدافع حرم 

گرامي داشته و يك پيراهن شماره 15 هم به انصاري تقديم شد. 

شيوا نوروزي
   گفت وگو

پول زحمت كارگران را بالادستي ها مي گيرند
حادثه انفجار معدن در آزادشهر گلستان روي افکار عمومي تأثير بسيار ناگواري گذاشت، 
در حالي كه دستگاه هاي ذي ربط اين روزها به شدت مشغول فعاليت  هستند تا كارگران 
گرفتار شده در زير آوار را نجات دهند، جامعه ورزش و ورزشکار ايران نيز بيکار ننشستند 
و مثل هميشه سعي كردند تا با حضور در كنار حادثه ديدگان حداقل اندكي از آلام آنها را 

بکاهند. قاسم رضايي، كشتي گير مدال آور المپيك ايران با حضور در محل حادثه مردم داري 
و تعصب خود را  دوباره نشان داد. رضايي گفت: »وظيفه خودم دانستم كه به عنوان 

يك ورزشکار با خانواده هاي اين قشر زحمتکش ابراز همدردي كنم. معدنکاران 
از اينکه اقشار ديگر به آنها سر نزده اند بسيار ناراحت بودند. اميدوارم مسئولان 
هرچه زودتر با فراهم كردن شرايط لازم به اين حوادث تلخ پايان دهند.« 
قهرمان المپيك ادامه داد: »آدم هايي كه چرخ هاي صنعت و اقتصاد كشور به 
دست آنها حركت مي كند هيچ سودي عاديشان نمي شود و سود بسيار، از 
آن بالادستي هاست، جاي تأسف است كه يك كارگر زحمتکش معدن 
براي 12 ساعت كار شبانه روزي در يك ماه فقط 8۰۰ هزار تومان دستمزد 
بگيرد و از بيمه كامل هم محروم باشد. مديران راحت زندگي مي كنند در 

حالي كه اين عزيزان در شرايط بسيار سخت كار و زندگي مي كنند.«

مردم بدانند، بعضي ها دلسردمان كرده اند
با گذشت نزديك به يك سال از المپيك 2۰16 ريو، مدال آوران و قهرمانان اين رويداد بزرگ 
همچنان از بي توجهي ها و عدم تحقق وعده هاي مسئولان ورزش كشور مي نالند، آن هم 
در روزهايي كه وزير ورزش و اطرافيانش بيشتر از آنکه به فکر ورزش باشند آن را سکويي 
براي رقابت هاي انتخابات رياست جمهوري قرار داده اند. در حالي كه وزير ورزش سعي 
دارد موفقيت هاي ورزش كشور را تماماً حاصل تدابير دولت نشان دهد، كيانوش رستمي، 
قهرمان وزنه برداري ايران در ريو با اشاره به برخوردهاي دلسردكننده مسئولان ورزش 
مي گويد: »مردم عزيز ايران بدانيد كه شرايط مهيا نيست. بعضي ها باعث دلسردي 
مي شوند، اصلًا دنبال ماديات نيستم و فقط ش��رايط ورزشي مي خواهم تا 
آرامش ذهني داشته باشم و بتوانم تمرين كنم، ولي حتي اين شرايط نيز 
مهيا نشد تا تمرينات را كنار بگذارم.« رستمي به عدم تحقق وعده ها نيز 
اشاره كرد و گفت: »قرار بود كفش طلا بدهند، اما طلا، پلاستيك شد، 
البته اگر همان پلاستيکي را هم مي دادند، خوب بود. مردم فکر مي كنند 
ورزش��کاران اين جوايز را گرفته اند، ولي نکته اينجاس��ت كه ما ديگر 
بي تفاوت شده ايم، البته كفش پلاستيکي هم يك يادبود است و ما دوست 

داشتيم اين يادبود را در كلکسيون ورزشي خود داشته باشيم.«

فريدون حسن 
  منهاي فوتبال

از آدم هاي بزرگ مي ترسند
هادي س��اعي، قهرمان س��ابق تکواندوي ايران با اش��اره به برخي 
مشکلات موجود در فدراسيون تکواندو گفت: »در تکواندو مشکل 
مديريت وجود دارد، اگر ورزشکار مديريت شود هيچ گاه وارد حاشيه 
نخواهد شد، مثلاً به همين انتخاب جانشين براي ذوالقدر توجه كنيد 
جانشين شخص باتجربه اي چون او بايد همطراز او باشد، متأسفانه 
مديريت فدراسيون از آدم هاي بزرگ مي ترسد و مي خواهد كساني 

بيايند كه بتواند روي آنها تسلط داشته باشد.«

معرفي مربي تيم ملي هندبال
طي حکمي از سوي عليرضا رحيمي، رئيس فدراسيون هندبال، 
عليرضا حبيبي به عن��وان مربي تيم ملي بزرگس��الان منصوب 
ش��د. حبيبي در حالي به عنوان مربي تيم مل��ي حکم گرفت كه 
ملي پوشان هندبال ايران بايد به زودي اردوهاي خود براي حضور 
در رقابت هاي قهرماني آسيا را آغاز كنند، حبيبي وظيفه دارد تا با 
دعوت از بازيکنان مورد نظر اردوها و بازي هاي تداركاتي را برگزار 

كند و به بلاتکليفي يك ساله تيم ملي پايان دهد.

جوانمردي شيراز را جهاني كرد
فيليپ كريون، رئيس كميته بين المللي پارالمپيك گفت: »ساره 
جوانمردي نام شيراز را در جهان مطرح كرد. ورزشکاران ايران به ويژه 
استان فارس بسيار موفق هستند و من تعجب نمي كنم كه برنده 
مدال هاي پارالمپيك باشند. به نظر من اتفاق بزرگي است كه اينجا 
جمع شده ايم تا كار بزرگ آنها را گرامي بداريم، امثال ساره جوانمردي 
بسيار بزرگ هستند و بايد قدردان آنها بود، آنها با همت و تلاش خود 

نام خود، كشورشان و حتي شهر و استانشان را معروف كرده اند.«


